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Školský výbor chce v rozpočtu 1,2 mld Kč navíc pro vysoké
školy

Praha 23. listopadu (ČTK), autor: mhm hj
Sněmovní školský výbor chce zvýšit rozpočet ministerstva školství na příští rok o 1,2 miliardy korun, které by měly dostat
kvalitní veřejné vysoké školy. Navýšení, které dnes členové výboru podpořili jednomyslně, představuje zhruba stejnou
částku, o kterou by vysoké školy měly příští rok přijít v porovnání s letoškem. Podle akademiků by se to ale odrazilo
na kvalitě vysokých škol.
    Místopředsedkyně výboru Jaroslava Wenigerová (ODS) uvedla, že pokles by způsobil "značnou finanční nestabilitu a
nejistotu ve vysokoškolském prostředí". "Je to cena za udržení mzdových prostředků na zajištění regionálního školství,"
dodala.
    V příštím roce by měly vysoké školy hospodařit podle vládního návrhu rozpočtu s částkou 21,2 miliardy korun. Je to
asi o tři miliardy korun méně než v roce 2009, kdy školy měly na jednoho studenta 72.000 korun. Podle vládního návrhu
by na studenta v příštím roce měly jen 60.624 korun, řekla Wenigerová.
    Vládou navržený rozpočet ministerstva školství počítá na jeho výdaje se 137 miliardami korun, což je v porovnání s
letoškem zhruba o deset miliard korun více. Největší část rozpočtu je určena pro regionální školství, a to 85,5 miliardy
korun. Z této částky je přes 64,36 miliardy korun určeno na navýšení platů učitelů. Proti letošku je o čtyři miliardy vyšší.
    Ministerstvo na to ale muselo ušetřit snížením dalších výdajů na regionální školství ve výši 1,3 miliardy korun, výdajů
na vědu a výzkum ve výši 350 milionů korun nebo výdajů na vysoké školy právě ve výši 1,2 miliardy korun. "Veřejné
vysoké školy by se dostaly do naprosto krizové situace ve vzdělávací činnosti," zdůvodnil svou podporu návrhu na
vrácení částky 1,2 miliardy vysokým školám místopředseda výboru Ivan Ohlídal (ČSSD).
    Kromě učitelských platů největšího navýšení dosáhla v kapitole uvedeného ministerstva podpora sportu, a to na
zhruba 2,2 miliardy korun.
    Přes navýšení mají být výdaje na školství v příštím roce nižší v porovnání k hrubému domácímu produktu, z 3,25
procenta klesají na 3,11 procenta. Poukazovali na to jak zástupci opozice, tak Wenigerová. Podle ní navýšení rozpočtu
školství při vyloučení prostředků z fondů EU představuje jen necelou miliardu korun.
  


